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LYŽÁK 2020
... jak jsme lyžovali ...
ČTĚTE NA STRANĚ 1

CHŘIPKA ÚTOČÍ
... začalo nám chřipkové období, co s
tím?
ČTĚTE NA STRANĚ 2

Úvodník
 
 
Tak jsme si nedávno přáli hezké
svátky a už za 11 měsíců
můžeme zase … Leden nám
utekl, možná i proto, že nám
začal až 6. A samozřejmě se nesl
v duchu uzavírání známek
na pololetí a pro některé také byl
měsícem, ve kterém se zúčastnili
finále soutěží, v nichž uspěli
na podzim. V tomto čísle se
s námi podělili o své dojmy.
Hned v úvodu se dočtete
o zážitcích z lyžáku. Částečně se
ještě vrátíme k prosincovým
událostem, ale jinak se budeme
věnovat stálým rubrikám
i čerstvým tématům dneška -
jako je v tomto období obvyklá
chřipka, zamyšlení nad možností
vypuknutí III. světové války,
nebo seznámení s platformou
Instagram a bezpečným
pohybem dětí na sociálních
sítích.
Přejeme příjemné čtení.
 
Hana Šmídová

LYŽÁK 2020

foto: Kateřina Žatečková

foto: Kateřina Žatečková

Lyžák se mi moc líbil. Jezdila
jsem tam na snowboardu, bývali
jsme hlavně na Horalu,
protože nebyl tak prudký, lyžaři
jezdili na Razule. Naučili jsme
se toho dost, ale já jsem spadla
v polovině kurzu na ruku, a tak
jsem už nemohla jezdit
a nenaučila jsem se obloučky.
Ve čtvrtek jsme jeli
na Karolínku a já jsem se dívala
na ostatní, jak jezdí. Po večerech
jsme hráli hry a taky jsme měli
závěrečnou diskotéku, kde jsme
se všichni rozloučili. Letos to
pro nás bylo naposled.
 
Naty Pernická a Lucka
Štramberská

Jako každý rok, tak i letos,
vyrazila naše škola na lyžák.
Přestože sedmáků bylo moc,
zbylo pár volných míst i na nás,
deváťáky. Vyjeli jsme po obědě
v sobotu 11. ledna a vrátili jsme
se před polednem 18. ledna.
Ubytování jsme měli v penzionu
Školka ve Velkých Karlovicích.
Kurz rychle utekl, ale všichni
máme určitě spoustu krásných
zážitků, na které jen tak
nezapomeneme.
 
Z pohledu Naty:
Na lyžáku jsem byla poprvé
a moc jsem si ho užila. Jezdila
jsem spolu s Luckou na prkně,
ale bohužel se stal menší
incident. Lucka si něco udělala
s rukou, takže se mnou už pak
nejezdila. Naštěstí mě sedmáci

vzali mezi sebe, tak bylo
o zábavu postaráno. Byli jsme
na třech sjezdovkách a abych
pravdu řekla, ani nevím, která
byla nejlepší, každá byla svým
způsobem dobrá. Každý večer
byl program, který zajistila vždy
jiná třída. My z devítky jsme
měli program jako poslední.
Hráli jsme seznamovací hru
s toaletním papírem a živé
pexeso. Řekla bych, že se nám
to povedlo. Měli jsme i karaoke
večer nebo diskotéku, kterou
jsme si všichni pořádně užili
i díky tomu, že se prodloužila
večerka. Jídlo bylo dobré,
ubytování taktéž, takže lyžák
bych ohodnotila jen pozitivně
a není na co si stěžovat.
 
Z pohledu Lucky:

Mladý chemik

foto: Svatava Hajdová

V prvním kole této soutěže,
ve které byly hlavním tématem
kovy, se mi tato soutěž jevila
jako docela těká zkouška.
Nechtěla jsem to podcenit a tak
jsem se na druhou část poctivě
připravovala. I přes všechno
úsilí a snahu, jsem měla trochu

strach, a díky tomu jsem v tom
druhém kole asi udělala
zbytečné chyby.
Druhé kolo se odehrávalo
v laboratoři, kde jsme míchali
různé chemikálie a pozorovali
jsme tam změny. Potom jsme
museli vypočítat různé výpočty
a nakonec poznat tajemné látky
ve zkumavkách.
Když to ale porovnám
s předchozím kolem, tak se mi
zdálo lehčí.
 
Gabča Kaňová

Okresní kolo dějepisné 
olympiády

foto: https://www.lemurak.cz/

Po postupu ze školního kola
jsem se dostal do okresního kola
olympiády. Soutěž se konala 14.
ledna 2020 ve Fokusu v Novém

Jičíně a zúčastnilo se 48 žáků 8.
a 9. tříd ze všech základních škol
a víceletých gymnázií z našeho
okresu. Po rozesazení
k jednotlivým stolům jsme psali
test, na který jsme měli 90
minut. Test byl celkem těžký,
bylo tam většinou učivo
pro deváté třídy, takže jsem jako
osmák měl trochu nevýhodu.
I tak se mi test povedl
a překvapilo mě, že jsem se stal
úspěšným řešitelem. Soutěž
vyhrál žák Gymnázia Příbor
a postoupil do krajského kola.
Příští rok to půjdu zkusit znovu.
 
Adam Pilát
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Chřipka útočí

foto: https://www.ordinace.cz/

Pojem CHŘIPKA určitě zná
každý a téměř každý ji aspoň
jednou zažil. Chřipka dokáže
pořádně potrápit. Přichází náhle,
bez varování, z úplného zdraví
se najednou cítíte mizerně.
A věřili byste tomu, že ZA TO
MŮŽE ON? Ten maličký virus,
který měří jen 80 nanometrů.
Existují tři základní typy
chřipkových virů:
- Chřipkové viry A infikující
savce a ptáky
- Chřipkové viry B infikující
převážně jen lidi (ale například

i fretky)
- Chřipkové viry C infikující lidi
a prasata
 
Ve 20. století bylo zaznamenáno
několik větších epidemií
chřipky. Nejznámější a nejvíc
smrtelná byla pandemie
Španělské chřipky (chřipka typu
A), která trvala od roku 1918
do 1919 a které podlehlo zřejmě
víc lidí, než padlo v 1. světové
válce. Větší chřipkové epidemie
byly v roce 1957 Asijská chřipka
(typ A) a v roce 1968
Hongkongská chřipka (typ A).
Virus napadá dýchací systém, je
přenášen z osoby na osobu
kapičkami slin vznikajícími
při kašlání, tj. vzduchem či
kontaminovanými povrchy,
a jeho příznaky jsou:

horečka
bolest hlavy
únava (může být extrémní)
suchý kašel
bolest hrdla
kýchání
podrážděné oči
bolesti těla
extrémní pocit zimy
Poznámka: do obrazu chřipky
nepatří rýma
Chřipka se vyskytuje především
v zimě, a protože na severní
a jižní polokouli panuje zima
v různých obdobích roku,
existují každý rok dvě chřipkové

sezóny. Důležitá je prevence,
k hlavním zásadám patří:
 
Nechodit na místa s velkou
koncentrací lidí.
Mýt si ruce pravidelně
a opakovaně.
Pokud není k dispozici kapesník,
kýchat do rukávu nebo jiné části
oděvu.
Nepůjčovat si od ostatních
mobilní telefony, sklenice,
příbory, u dětí hračky apod.
Při onemocnění kontaktovat
lékaře, nechodit mezi lidi, zůstat
izolován doma.
Nezdravit se podáváním ruky
a líbáním.
Zvýšit přísun vitamínů – jíst
více ovoce a zeleniny.
 
 
Kája Bojda

Předvánoční soutěž v angličtině

foto: Hana Šmídová

Před vánočními prázdniny se
na škole konala soutěž
v anglickém jazyce pro 6. až 9.
ročník.
Soutěž byla uspořádaná
pro dvojice a jako porotci byli
spolužáci ze stejných ročníku.
Úkoly byly ze všech zákoutí
angličtiny od anglického

sudoku, určování času
ve světových metropolích podle
časového pásma, přiřazování
spisovatele a jeho díla až
po zařazování postavy do filmu
a spojování anglických
přídavných jmen. Na každý úkol
jsme měli dvě minuty.
Ze začátku jsme se toto trochu
báli, jelikož to bylo prvním
ročník, a nevěděli jsme, co
očekávat, ale nakonec nás to
moc bavilo.
 
Lada Rýdlová

The Greatest Showman

foto: https://www.gnj.cz/

V prosinci byl studenty
novojičínského gymnázia
pro žáky základních škol
ztvárněn známý muzikál The
Greatest Showman. Představení
bylo v češtině a písničky jsme
mohli slyšet zpívat nadanými
žáky v originální angličtině. Děj
pojednává o vizionáři Phineasu
Barnumovi, jehož životní cesta
začíná s prázdnou kapsou

a hlavou plnou nápadů, pomocí
kterých vytvoří fascinující show
s akrobaty, vousatými
zpěvačkami, nejsilnějšími,
nejmenšími a nejvyššími muži.
Muzikálu, který jsme viděli,
nechyběla ani baletní a taneční
vystoupení, která se taktéž všem
líbila a u kterých naskakovala
husina. Celý muzikál, co se týkal
tanečních kreací, světelného
doladění, hudby a kostýmů, byl
velkolepý. Chtěla bych se dostat
na gymnázium, a kdyby mi
nabídli šanci účastnit se
podobného projektu, určitě bych
to nepropásla.
 
Lada Rýdlová

Závislost na: Marihuaně

foto: https://www.vimvic.cz/

Marihuana je konzervovaná
léčivá látka, ale též psychotropní
látka která se získává usušením
květenství samičích rostlin
konopí.
Výraz marihuana pochází
z mexické španělštiny,
o přesném původu se ale stále
spekuluje.
Bývá označována mnoha
různými názvy jako např. tráva,
ganja, čudka či skunk (původně
název konkrétní odrůdy)

Marihuana je v České republice
velmi populární drogou, o čemž
svědčí například fakt, že její
účinky zakusí minimálně jednou
ročně téměř polovina populace
ve věku 15-16 let. Často se může
jednat o experimentování, avšak
hranice mezi experimentálním či
rekreačním užíváním marihuany
a závislostí bývá velmi tenká.
Marihuana se obvykle plní čistá
nebo smíchaná s tabákem
do cigaret, dýmek, či vodních
dýmek, které se pak kouří.
 
Tady jsou možnosti jak konopí
Joint je cigareta obsahující
sušenou marihuanu s tabákem
nebo bez tabáku, který funguje
jako katalyzátor (pomáhá hoření;
marihuana nedoutná).
Blunt je marihuanový

„doutník“, kdy se místo papírku
použije list tabáku, zpravidla
z vysypaného doutníku. Tento
způsob kouření je rozšířen
hlavně v USA, odkud se začal
v poslední době šířit do Evropy.
Bong je přenosná jednoduchá
vodní dýmka. Při kouření je
marihuana uložena v kotlíku
a prochází přes vodní lázeň,
takže se kouř ochladí a ve vodě
zůstane podstatná část nečistot,
takže je kouření méně škodlivé.
Skleněnka, regionálně též sklo,
je malá skleněná trubička
s takzvaným kotlem (rozšíření
na konci), kam se napěchuje
marihuana, která se zapálí
a vdechuje. Skleněnka bývá
většinou dlouhá jako cigareta,
ale existuje i ve spoustě různých
provedeních a barvách.

Není mnoho uživatelů, pro které
kromě marihuany přestane vše
ostatní existovat (známka
psychické závislosti). Z těch,
kdo marihuanu kouří, si vytvoří
závislost asi 9 % osob. Příznaky
závislosti jsou: růst tolerance,
touha, zanedbávání jiných
oblastí života atd. Po vysazení
vyšších dávek konopných drog
se mohou objevovat odvykací
stavy, které zahrnují úzkost,
podrážděnost, deprese, kolísání
nálad, agresivita, bolesti svalů,
poruchy spánku, noční děsy,
vidiny, poruchy soustředění,
odtaživost vůči lidem, bolesti
hlavy, noční pocení, zahlenění,
nechutenství, křeče v břiše
po jídle, třesy a závratě.
 
Kája Bojda
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Subkultury - HIP HOP

foto: https://addons.opera.com/

Hip hop je styl populární hudby.
Termín, skládající se z pojmu
hip - v překladu módní,
současný, a pojmu hop -

s významem tance a pohybu. Je
tvořen nejen dvěma hlavními
elementy: rapování (také známé
jako MC-ing) a Dj-ing; ale také
breakdancem a graffiti. Toto
jsou 4 hlavní součásti hip hopu
a kultury pohybu, jejíž vznik
sahá do 70. let do New Yorku.
Průkopníky byli afroameričané
a latinoameričané. Termín "Rap"
je mnohdy brán jako
synonymum ke slovu hip hop,
ale je také používán jako
odvolání se na praxi, která je
nejdůležitější součástí hip hopu.

Čtvrť, která hip hopu dala
jméno, je Bronx.
V 90. letech se hip hop stal
široce populární a byl hudebním
vzorem v postmoderní taneční
hudbě.
Pouliční párty, breakdance
a graffiti nabídly mladým lidem
uvolnění, ale hlavně alternativu
k sebedestruktivnímu násilí.
Gangy si během 70. let nakonec
uvědomily, že násilí a brutalita
nikam nevedou a že kvůli svému
chování málem zničili Bronx
V roce 2008 vznikl první pokus

o dokumentární film o raperech
v Praze pod názvem Česká
RAPublika.Hip hop by se dal
charakterizovat jako kultura
volných kalhot, dresů americké
NBA, marihuany, pouličních
tanečních vystoupení, barevných
graffiti, gramofonů,
sofistikované poezie, masivních
zlatých řetězů, ale bohužel
i bezútěšných ghett velkoměst
USA, gangů, cracku, kokainu
a politiky.
 
Gabča Kaňová

VIRTUÁLNÍ SVĚTY - Assasíni v realitě
Zdravím všechny čtenáře
Komenďáku, posledně jsem psal
o hře Assassin's Creed a dnes
připojuji pár informací o jejich
reálné existenci:
Sídlili v Masyafském hradě
stejně jako ve hrách v letech
1090-1256. Vznikli kvůli invazi
Mongolů a rozšířili se
po Středním východě. Mluvili
arabsky a persky. Tuto sektu
založil Hasan-ibn-Sabbáh. Jejich
vlajka byla celá červená.
Ve skutečnosti šlo o svébytnou
náboženskou sektu, která

vyznávala ši'ítskou tradici
islámu, původně nebyli zabijáci,
těmi se stali pod tlakem
okolních sunnitů. V roce 1256
Mongolové dobyli hrad
a assasíni se rozprchli do Sýrie,
Íránu a Indie. V Sýrii se drželi
až do roku 1273, kdy obsadil
všechna jejich města sunnitský
vládce, mamlúcký sultán
Bajbárs.
Marco Polo uvádí, že v horách
existovala tajná zahrada, kde
rostly nádherné stromy a keře,
stály paláce zdobené zlatem,

vedly kanály s tekoucí vodou,
medem a vínem. Žily tam
nejsvůdnější ženy světa atd.
Zahrada měla být postavena
podle vzoru ráje popsaného
prorokem Mohamedem. V této
zahradě byl bojovníkům
po určité době umožněn pobyt.
Do zahrady se měli dostávat
omámeni opiem a hašišem.
Další legenda vypráví o „skoku
smrti“, tento popis se objevuje
v několika evropských
kronikách. Nejslavnější popis
tohoto skoku je spojen

s návštěvou hraběte Jindřicha
ze Champagne, titulárního krále
jeruzalémského, u vůdce
assasínů v jeho pevnosti. Aby
dokázal Jindřichovi své tvrzení,
že žádný z křesťanských
bojovníků nemůže být tak
oddaný jako jeho muži, dal
pokyn dvěma mladíkům,
stojícím na vrcholu vysoké věže.
Ti se bez váhání vrhli střemhlav
do hloubky pod sebou a zabili
se.
 
Erik Láník

POLOLETÍ NA STŘEDNÍ

foto: ilustrační foto

Po nádherném času klidu a míru,
vánočních prázdnin a Silvestru
přichází pro školáky stresové
období pololetí. Jinak tomu není
ani na střední. Ba je to tam ještě
horší. Po čtrnáctidenních
klidných prázdninách bez stresu
a učení na vás hned po příchodu
vybafnou učitelé s tím , že bude
pololetí a začnou vám klást
na srdce, abyste si tu pětku
z matiky prostě opravili.
A přichází období, kdy i ti
největší usilují o jedničky.
Nejhorší je pro mě vždy stahovat

na lepší známku matiku, chemii
a nově i obchodní korespondenci
(psaní všemi deseti). Na druhou
stranu se nemusím vůbec
stresovat s chovem zvířat,
angličtinou, literaturou,
dějepisem nebo praxí. Na střední
to funguje přísněji než
na základce a to tak, že se
rozhodujete sami, co si chcete
opravit, musíte si sami hlídat
známky a nemusíte být
klasifikováni i kvůli vysoké
absenci v daném předmětu. Už
vás nikdo nevodí za ručičku

a neříká, že tohle byste měli
a tohle by bylo fajn. Učitelům je
to jedno, vy studujete a je to jen
ve vašem zájmu, jestli chcete
na škole zůstat nebo ne. Já jsem
se svým pololetím spokojená.
A určitě, když se vám to
tentokrát nepovedlo, na konci
roku to bude lepší. Zbytečně se
nestresujte. ;-)
 
Mahu Chalupová

Proč to dělám - KOVÁŘSTVÍ a jde vidět, že ho to baví.
Většinou býváme v kovárně
každou středu dvě hodiny.
Pro mě jako pro dojíždějícího, je
to náročné, ale dá se to přežít.
Navíc je v kovárně vždycky
sranda. No, pokročím k tomu,
jak jsem se k tomu vlastně
dostala. Už od začátku jsem
věděla, že kroužek ve škole je,
jenže jsem nechtěla jít sama
a bála jsem se. Pak jsem se
o tom začala bavit s mým
kamarádem a ten říkal, že by
chtěl chodit taky a že se teda
půjdeme zeptat mistra. No,
postupně se nám nabalila naše
parta tří holek a jedno kluka-

Mistr řekl, ať ve středu přijdeme
do kovárny v pracovním, a že
nás něco naučí. Od té doby
do kovárny chodíme pravidelně
a neskutečně nás to baví.
Ukované výrobky si pak
můžeme odnést domů. Už jsme
kovali například svícen, otvírák
nebo třeba podkovu. Ze začátku
jsme s tím bojovali, ale teď jak
říká sám mistr, jsme nadějní
kováři. Baví mě to a neskutečně
fascinuje a zajímá, proto to
dělám.
 
Mahu Chalupová

foto: https://stmivani-hra.estranky.cz
/

Když tohle poprvé uslyšíte
řeknete si: ,,Tohle ještě někdo
v dnešní době dělá?" Já vám
odpovím, ano dělá. A dělá to

hodně lidí. Za prvé se to vyučuje
na některých školách jako
součást praxe. Za druhé někdo
podkovy kovat musí ne? A za
třetí se tím dá slušně živit,
když jste šikovní. My, jelikož
jako agropodnikání nemáme
kovářství v praxi, tak jsme se já
a moje třídní "parta" rozhodli
přihlásit do kroužku, jenž naše
škola vede v odpoledních
hodinách. Pro mistra jsme byli
takové malé překvapení,
protože z nás čtyř v "partě" je
jen jeden kluk, ale uvítal nás rád,
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INSTAGRAM

foto: Policie ČR

Instagram je internetová
platforma, která lidem umožňuje
zveřejňovat pro své přátele
příspěvky, "storíčka", fotografie
a informace z jejich života. Tato
velmi populární aplikace se však
také může podílet na agresi
vyvíjené vůči jiným osobám -
spolužákům, nebo pedagogům.
Ano, touto nevhodnou formou si
lze vyřizovat účty. Terčem
urážek se tak může stát snadno
člověk, jehož agresor ani přímo
nezná, může o něm vědět jen
z internetu, nebo doslechu.

foto: Policie ČR

Běžná je i praxe falešných
identit, jenž může sloužit
k obtěžování, nebo vydírání
někoho jiného. I když máte
soukromý účet, jsou hackeři,
kteří lidé se umí dostat k vašemu
úctu, stáhnou si vaše fotky
a můžou je používat k vydírání
a jiným věcem. V poslední době
se hodně rozšířily různé formy
agrese na sociálních sítích,
naštěstí se ale také častěji mluví
o bezpečném pohybu
na internetu.
Mia Michálková

Recepty - Muffiny s kousky 
čokolády

foto: ilustrační foto

Dnes nabízíme recept
na moučník, který určitě
zachutná každému, a to
muffiny.  
 
Suroviny
1 šálek polohrubé mouky
2 lžičky prášku do pečiva
1/2 šálku cukru
1/2 šálku mléka
1/4 šálku másla

malé kousky čokolády
špetka soli
1 vejce
Postup:
V nádobě smícháme mouku,
cukr, prášek do pečiva, máslo,
dále přidáme mléko, vejce
a špetku soli. Vše dobře
dohromady promícháme.
Těsto vložíme rovnoměrně
do 12 košíčků na muffiny
a vložíme na plech.
Posypeme každý muffin kousky
čokolády a dáme do trouby
upéct. Pečeme asi 20 minut
při 180 °C.
 
Dobrou chuť!
 
Kája Vránová

VÁNOČNÍ PŘÍBĚH  ANEB PODĚKOVÁNÍ NÁLEZCI
 
Milí čtenáři, chci se s vámi
podělit o jeden z mnoha
vánočních příběhů, které nás
potkávají. Pro mě, jako
pro maminku, má však tato
událost velký důvod k radosti
nejen z vánoční pohody a dárků.
 
Stalo se to před Vánoci. Naše
malá Zuzka, vaše spolužačka
ze třetí třídy, vůbec nevěděla,
kde má svůj nový mobil.
Hledali jsme celá rodina, nebyl
v aktovce, pokojíku, v celém
domě, ba ani v autě. Do pátrání
jsme zapojili i babičky, kdyby
náhodou zůstal u nich. Nic.
Dokonce i pan Google nám vše
tajil a jako poslední polohu

ukázal na mapě místo, kde stojí
náš dům.
 
Sami víte, jak jsou rodiče
rozzlobení, když přijdete
o nějakou cennou věc.
I my jsme byli naštvaní, že si
Zuzka své věci nehlídá,
protože všechno naznačovalo
tomu, že Zuzanka telefon
ztratila.
Nějaký šestý smysl mi říkal, že
si naše malá "Zapomnětlivka"
brala telefon před Vánoci
do školy.
Zkusila jsem proto zavolat paní
sekretářce! Říkám si: "Za
zkoušku nic nedám, aspoň budu
vědět, že ve škole není!"
Ze sluchátka se ozval hlas paní

sekretářky: "Paní Michálková,
a jak ten telefon vypadá? Nějaký
tu mám!"
 
Hurá! Telefon byl na světě!
Já, milí čtenáři, nevím, kdo jej
našel a donesl paní sekretářce.
Zuzanka si vzpomněla, že jej
nechala na druhém stupni
pod lavicí!
Nevím,jestli to byl někdo z žáků,
učitelů nebo paní uklízečky.
Vím, že to byl slušný člověk.
Proto jsem se rozhodla tímto
způsobem poděkovat! V dnešní
době, kdy si my, dospěláci,
občas říkáme, co z vás roste,
jsem si uvědomila,
že i přes všechna nebezpečí,
která na vás číhají jak v reálném,

tak i ve virtuálním světě, je
pořád dost slušných a poctivých
lidí!
A věřte mí, že být slušný
a poctivý se pořád vyplácí více,
něž si třeba ponechat věc, která
někomu jinému chybí.
Jako mamince mi to dává naději,
že svět není zas tak špatný
a vyrůstají v něm fajn lidi, kteří
znají ty pravé hodnoty!
Moc si toho vážím.
A ještě jedou moc děkuji!
 
Srdečně zdraví Mirka
Michálková Šálková

Bude 3. světová válka??
Zdravím přátele vítám vás
u dalšího blogu. Dnes to nebude
o hrách, ale o politice a o
možném vývoji konfliktu
mezi Íránem a Spojenými státy.
Podle mého názoru 3. světová
nebude, názory se ovšem mohou
rozcházet, takže v tomto článku
najdete jak fakta, tak spekulace.
Abych některé čtenáře uvedl
do obrazu - začátkem ledna
spáchaly USA atentát
na íránského velitele elitních
jednotek Kuds Kásima
Sulejmáního.
Nejvyšší íránský vůdce ajatolláh
Chameneí prohlásil, že pomstí
hrozný americký zločin. Nejen
Amerika, i Evropa se chvěje
strachy. Bezpečnostní analytik
z CEVRO Institutu Tomáš Pojar
však tvrdí, že íránské rakety, byť

je Íránci neustále zdokonalují,
do střední Evropy nedoletí,
obává se však další migrační
vlny, kterou by zvedlo vyostření
konfliktu na Blízkém východě.
Obzvláště kdyby se přidaly ještě
státy Izrael a Saúdská Arábie.
Také se domnívá, že konflikt by
způsobil zvýšení cen ropy.
Donald Trump však vypadá že je
v naprostém klidu, prohlásil:
"Írán nikdy nevyhrál válku, ale
nikdy neprohrál
při vyjednávání."
Na Donalda Trumpa byla podle
internetu vypsaná odměna
8.000.000 dolarů.
 
Ondra Žlebek
 
zdroj:
https://www.seznamzpravy.cz/

VRTULE a OKOKLAM

foto: Hana Šmídová

Krátce před Vánocemi jsme se
v Klubu deskových her rozhodli,
že si adventní čas zpestříme
výletem. Termín padl na 17.
prosince, kdy jsme se vydali
autobusem směr Valašské
Meziříčí. Tam nás čekala
výstava s názvem Okoklam

v galerii Žerotínského zámku
a pak dětská herna Vrtule.
Interaktivní výstava, jak název
napovídá, byla plná optických
klamů, což bylo jak zábavné, tak
poučné. Po hodině jsme vyrazili
do zábavního centra Vrtule.
Je nově zrekonstruovaná
a přestěhovaná do bývalé
radnice, takže z autobusového
nádraží jen krůček. Je to dům
plný her, hlavolamů, průlezů
a bludiště pod podlahou. Nebyl
tam nikdo, komu by se tam
nelíbilo. Strávili jsme tam
hodinu a půl hraním a skvělou
zábavou. Domů jsme přijeli až
večer. Myslím, že tento výlet se
moc povedl. A paní učitelky to
zorganizovaly perfektně.
Děkujeme.
Lea Zichalová


